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Høringssvar afgivet af:  IDRÆTTENS SAMRÅD 

Dato:  25. september 2022 

 

HØRINGSSVAR:  
 

FKU02 Billigere drift af kunstgræsbane i Hedehusene 

• Iflg. Anders Christensen, Fritid & Kultur er der er tale om et reserveret beløb 

internt i HTK. 

• Besparelsen får ingen betydning for Hedehusene Idrætscenter. 

• Men Idrættens Samråd synes det er forkert, at pengene ikke længere kan bruges 

til Fritids- og Kulturaktiviteter. 

• Besparelsen bør fjernes, da der er behov for at Fritid & Kultur kan bruge beløbet 

til at yde mindre tilskud i helt særlige tilfælde – sportsligt og praktisk. 

 

 

FKU03 Selvejende Idrætsanlæg sidestilles med de kommunale 

• Igen skal idrætten trækkes frem og vurderes for besparelser.  

• Vi har flere gange været udset til og i flere år har vi i idrætscentrene været pålagt 

besparelser. 

• Hvis der igen skal spares, vil det gå ud over idrætscentrenes mulighed for at 

tilbyde de vilkår, som er fremmende for vore brugere.  

• Udvikling af idrætten er netop en af de ting der står i aftalen mellem HIC/TIC og 

HTK – og udvikling er der behov for. 

• Udviklingstendenser i HTK, som vi allerede nu står overfor! 

➢ 13.000 flere borgere i HTK fra 2021-2025 iflg. HTK’s egen prognose. 

➢ 5.000 flere børn og unge skal være medlem af foreningerne. 

➢ Udvikling med Nærheden, Tåstrupgaard, Høje Taastrup C kræver en stor 

indsats for borgere, der vil være aktive. 

➢ ”Bevæg dig for livet” – visionsaftalen indgået med DIF og DGI.  

➢ Corona – er heller ikke en gratis omgang for idrætscentrene, idet de er gået 

glip af indtægter undervejs. 

• Det er vores opfattelse, at der ikke gennemføres de nødvendige bygningsmæssige 

tiltag, som der er behov for.  

  

 

FKU08 Besparelse på Foreningsudvalgets udviklingspulje 

• Det er en rigtig dårlig ide at spare på den konto.  

• Beløbet blev bl.a. på baggrund af idrættens indstilling reserveret til 

udviklingstiltag.  

o Besparelsen stammer fra honorarbetaling, som Idrættens Samråd er imod. 

• Beløbet kan finde rigtig god nytte i nye udviklingstiltag – især når HTK vokser 

med over 13.000 nye borgere indenfor kort tid. 

• Vi har flere eksempler på at pengene er gået til nye tiltag som bl.a. Disc Golf og 

andre nye tiltag.  

• Vi har kendskab til flere foreninger på idrætsområdet og kulturens område, som 

har kunnet yde en ekstra indsats på baggrund af disse penge. 

• Coronatiden har været svær – udviklingspuljen kan hjælpe nogle foreninger på 

vej efter en meget svær tid. 

• Initiativer vi virkelig trænger til i HTK. 
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FKU10 Tilskud til talent- og elite: 

• Igen og igen - dette forslag bringes frem år efter år.  

• Generelt er vi i Idrættens Samråd kede af, at der spares på idrætten, da det 

vedrører kerneydelsen fra Idrætscentrene. 

• Hvis tilskuddet til området fjernes, vil det gå ud over talent- og elitearbejdet, som 

er vigtigt for de pågældende foreninger og som samtidig skal være en gulerod for 

andre foreninger. 

• Vi vurderer det er vigtigt, at Høje Taastrup Kommune har en god politik på 

området, og at der følger en vis sum penge med.  

• Der er indgået en Visionsaftale med DIF og DGI om ”Bevæg Dig for Livet”. Det vil 

fortsat være et skidt signal at sende til omverdenen. 

• Hele udviklingen i HTK underbygger, at vi skal sætte alt ind på at få langt flere 

nye borgere med til aktiv bevægelse og motion – også for talent- og eliteklubber. 

• Manglende tilskud vil betyde, at børn og unge fra mindre bemidlede familier ikke 

vil blive en del af eliteidræt, når tilskuddet bortfalder. Børn fra mindre velstillede 

familier vil ikke få mulighed for at deltage i mesterskaber, aktiviteter m.v. 

 

 

ØU04-h Reduktion af vedligeholdelsesbudget 

• Den kender vi også fra tidligere år – forskellig tilgang hvert år.  

• Det bliver dyrere år for år – jo længere man venter med at vedligeholde. 

• Reduktionen vil også gå ud over vedligeholdelse af lokaler / bygninger til brug for 

idrætten.  

• Borgerne i kommunen er mere tilbøjelige til at dyrke idræt hvis faciliteterne er i 

orden og de fremstår tidssvarende. 

• Det er vores anbefaling, at denne besparelse tages op til revision. 

 

 

ISU20 Skolernes tildeling til idrætskoordinatorer bortfalder 

• Tankerne bag ordningen med bevilling af idrætskoordinatorer er gode – og det er 

forkert at bringe dette besparelsesforslag frem.  

• Idrætskoordinatorer og skolerne har sammen med foreningerne været meget 

under pres under Corona. 

• Nu begynder ordningen at fungerer flere steder. Men det er det er godt for 

skolerne og foreningerne, at dette tiltag i sin tid blev bevilget. 

• Vi oplever i Idrættens Samråd forøget interesse for idræt og bevægelse og ser 

flere nye aktiviteter vinde frem.  

o Dette bl.a. takket være idrætskoordinatorerne.  

• Der må ikke spares på idrætskoordinatorerne. 

• Børnene har behov for idræt og bevægelse og det skal der sættes fokus på. 

• Idrættens Samråd har indledt mere systematiseret samarbejde med skolerne og 

har for nylig mødt alle skolelederne og drøftet fælles indsats. 

 

 

ANLÆGSOVERSIGT 2023-2026 – BEVÆGELSESHUSET HEDEHUSENE 

• Vi kan på anlægsbudgettet læse, at der først forventes at blive afsat penge til 

Bevægelseshuset i 2027. 

• Det er ikke godt nok – det er nu og frem mod 2027 befolkningen stiger med 

godt 6.500 borgere. 

• Borgmester Michael Ziegler har nævnt muligheden for et OPP-projekt, hvilket 

også har været fremlagt på Byrådsmødet den 13.9.22 og drøftet med 

Bevægelseshusets formand. 

o OPP står for: Et offentlig-privat partnerskab (OPP) 

o Byrådsmødet 13.9.22 - LINK 

• Idrættens Samråd vurderer, at det er vigtigt, at etablering af Bevægelseshuset 

fremskyndes mest muligt og gerne som et OPP-projekt. 

o Men vi har dog behov for yderligere kendskab til projektformen og 

organisering. 

En aftale herom skal med i et budgetforlig for 2023. 

https://htk.kommune-tv.dk/watch/6518

